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Kleine Mheenweg 25 Het Haventje van Hierden aan de Kleine Mheenweg 25 is niet ingetekend op de kaart. Is 
het mogelijk om ter plaatse een bedrijfswoning te bouwen? Vanwege de afgelegen 
ligging wordt er geregeld ingebroken of vernielingen aangericht. 

Het haventje maakt op zichzelf geen deel uit van de verdiepingsslag maar zal wel worden 
aangeduid op de kaarten. Het mogelijk maken van een bedrijfswoning op deze plek is ook 
niet iets wat thuishoort in deze visie. Ook is het toelaten van bedrijfswoningen vanuit 
veiligheidsoverwegingen niet meer aan de orde. Er zijn met de beschikbare technieken 
van nu voldoende andere mogelijkheden om terreinen te beveiligen. Denk hierbij aan 
digitale mogelijkheden voor toezicht, bewaking en beveiliging of een afsluiting van het 
terrein met een toegang via een pasjessysteem. 

Van Goorswegje Er is behoefte aan een specifieke uitleg over de precieze bedoelingen van de zichtlijnen 
bij de kavel van inspreker aan het Van Goorswegje. Betekent dit bijvoorbeeld dat de 
gemeente gaat bepalen wat wel en niet op die zichtlijn gedaan mag worden, bijvoorbeeld 
qua beplanting of het plaatsen van materiaal? Het betreft namelijk een hele brede strook, 
die vanaf de Glindweg tot aan de Newtonweg niet zichtbaar is middels een ‘doorkijkje’ of 
iets dergelijks. Er werd ook aangegeven dat het een bijzonder stukje natuur is. 
Er is, zowel bij de buren als bij inspreker, enkel grasland waar niks mee gedaan wordt. 
Zelfs de woningen aan het van Goorswegje zijn zeker niet cultuurhistorisch te noemen. 
Het is een mooi initiatief wat betreft een klompen pad e.d., maar wij zien die zichtlijnen 
niet als toegevoegde waarde hierbij.

Graag hoort inspreker tijdens een persoonlijk gesprek met de Gemeente Harderwijk, wat 
de mogelijkheden zijn op ons perceel. De wens is namelijk om het aantal huisnummers 
te willen uitbreiden in verband met de enorme woningnood. Graag wordt vernomen wat 
de visie van de gemeente is met betrekking tot de zichtlijn en hoe samengewerkt kan 
worden om de wensen van inspreker hierin mee te nemen.

Om de relaties tussen de bebouwing van Harderwijk/Hierden en de open Enken, de 
Stadslanderijen en de Mheenlanden te versterken is er gekozen om, naast de bestaande 
zichtlijnen, op een aantal strategische plekken zichtlijnen te creëren. Een zichtlijn is niet 
altijd een gehele open ruimte. Het is letterlijk een zicht van de ene naar de andere ruimte. 
Dit kan ook door een bomenlaan of singel heen zijn, dit geeft zelfs meer geleding en kan 
de landschappelijke structuur een stuk interessanter maken. De bezoekers zien de open 
ruimte achter de bomenlaan of singel en kunnen hierdoor begrijpen hoe het landschap 
opgebouwd is, wat de identiteit van het buitengebied bepaalt. Belangrijk is dan wel dat 
onderbegroeiing het zicht niet blokkeert. Als dit in de huidige situatie het geval is, gaat de 
visie uit van verwijderen van deze onderbegroeiing, zodat er weer zicht ontstaat. De 
breedte van de zichtlijn kan daarbij ook variabel zijn. Soms is een smalle zichtlijn spanend 
en nodigt dit uit om het gebied te verkennen.

Het is een wens vanuit de visie om het bestaande netwerk van wandel- en fietsroutes uit 
te breiden met een systeem van klompen- en kerkenpaden. Hiermee wordt een meer 
fijnmazig netwerk toegevoegd aan het landschap. Kleine ommetjes kunnen in de directe 
woonomgeving gemaakt worden. Het nieuwe netwerk is voor een groot deel gebaseerd 
op herstel van de verdwenen paden. Hiermee ontstaat een vergroting van de 
toegankelijkheid van het gebied. Er wordt een mogelijkheid voor inwoners om in de 
nabijheid te wandelen en recreëren en het buitengebied van Harderwijk en Hierden te 
beleven. In de verdiepingsslag is dit gewenste toekomstige netwerk geprojecteerd. 

We realiseren ons dat de uitvoering hiervan afhankelijk is van de bereidheid tot 
medewerking van diverse grondeigenaren. In het kader van de uitvoeringsagenda wordt 
hier een vervolg aan gegeven door in gesprek te gaan met eigenaren, een verdere 
verfijning van de routes aan te brengen en prioriteiten te stellen. Deze verdiepingsslag is 
daarbij het vertrekpunt. Over de uitvoeringsagenda zal in het kader van dat proces 
participatie plaatsvinden. De aangegeven plekken worden niet opgelegd, maar de wens is 
wel om deze als zodanig in te richten in overleg met de betreffende eigenaren. 

Binnen deze visie is geen ruimte om in te gaan op specifieke wensen en initiatieven van 
eigenaren op perceelsniveau. Hiervoor kan een apart traject gestart worden door een 
initiatief in te dienen via de website van de gemeente Harderwijk. Het initiatief zal getoetst 
worden aan de geldende kaders en waar van toepassing de uitgangspunten van deze 
verdiepingsslag. 



Grensweg 9 "Er wordt gesproken van verrommeling en versnippering. Het gebied zoals het nu open 
ligt, is zo door de eigenaren en gebruikers tot stand gekomen. Dit is dus een gebruik 
gebaseerd op de actuele behoefte en met de beperkingen die voor bouwen opgelegd 
zijn. Tegelijkertijd wordt in het plan niet direct duidelijk gemotiveerd waarom op sommige 
plekken wel extra bouw mogelijk zou zijn, waar oorspronkelijke eigenaren steeds tegen 
beperkingen aanlopen. De ingrijpende veranderingen in het gebied zijn door en met 
instemming van de gemeente tot stand gekomen, zoals de toename van het verkeer. 
Denk hierbij ook aan de asfalteringsslag van de wegen in de Enk in plaats van de 
asbestsanering, zoals die in het verleden heeft plaatsgevonden. Zandwegen zijn ook 
onderdeel van een historisch landschap en boden in het verleden ruimte en nut voor de 
gebruikers van het gebied in plaats van gebruik op hoge snelheid door verkeer tussen 
verschillende bestemmingen.
 
Het nu terugbrengen van historische gewassen door dit aan gebruikers op te leggen gaat 
erg ver, en zal overige wijzigingen niet teniet doen en het gebied niet leefbaar houden. 
Het kan niet zo zijn dan het gebied een park moet worden op de grond van en ten koste 
van de betreffende eigenaren. Het toevoegen van extra paden zal juist ook voor 
versnippering en verrommeling zorgen. Er wordt veel afval in het gebied neergegooid en 
extra paden tussen weilanden zal dit nog doen toenemen, naast de ongewenste 
aspecten zoals het voeren of opjagen van dieren die zich in weiden bevinden.
 
Het in het ontwerp opgenomen voetpad direct langs ons perceel aan de Grensweg is 
een voorbeeld daarvan en zeer ongewenst. Reeds nu is er sprake van zwerfafval en 
hondenpoep.  Dit zal dan nog gekoppeld worden aan geluidsoverlast en inbreuk op 
privacy en verstoring van de rust voor dieren in de stal die dan direct aan een wandelpad 
zou grenzen. 

De verdiepingsslag geeft een gewenst toekomstbeeld voor Harderwijk en Hierden waarbij 
ingezet wordt op het voorkomen van verdere verrommeling en versnippering van het 
gebied. Aangegeven wordt wat ingezet kan worden voor het behoud en de versterking 
van natuurwaarden, biodiversiteit, de landschappelijke waarden, structuren en het 
recreatieve netwerk van wegen en paden. Qua bebouwing geeft deze verdiepingsslag 
mogelijke locaties weer die vanuit het landschap bezien geschikt zijn. Uitgangspunt 
daarbij is om de Enken open te houden, net als de doorzichten op deze enken. Nieuwe 
bebouwing is alleen toegelaten vanuit de rood-voor-rood regeling (dus in ruil voor het 
slopen van voormalige agrarische gebouwen) en vereist ook een landschappelijke 
inrichting op perceelsniveau. Er is aangesloten op bestaande bebouwing, randen zijn 
geaccentueerd of er worden grenzen verstevigd in het landschap. 

Het is een wens vanuit de visie om het bestaande netwerk van wandel- en fietsroutes uit 
te breiden met een systeem van klompen- en kerkenpaden. Hiermee wordt een meer 
fijnmazig netwerk toegevoegd aan het landschap. Kleine ommetjes kunnen in de directe 
woonomgeving gemaakt worden. Het nieuwe netwerk is voor een groot deel gebaseerd 
op herstel van de verdwenen paden. Hiermee ontstaat een vergroting van de 
toegankelijkheid van het gebied. Er wordt een mogelijkheid voor inwoners om in de 
nabijheid te wandelen en recreëren en het buitengebied van Harderwijk en Hierden te 
beleven. In de verdiepingsslag is dit gewenste toekomstige netwerk geprojecteerd. 

Het asfalteren van hoofdwegen in het gebied is met het huidige gebruik noodzakelijk. Wel 
wordt in de visie gekeken naar mogelijkheden voor losliggende fiets- en wandelpaden en 
(onverharde) klompenpaden om een veilige situatie voor alle weggebruikers te creëren. 

We realiseren ons dat de uitvoering van het gewenste wandel- en fietsroutenetwerk 
afhankelijk is van de bereidheid tot medewerking van diverse grondeigenaren. In het 
kader van de uitvoeringsagenda wordt hier een vervolg aan gegeven door in gesprek te 
gaan met eigenaren, een verdere verfijning van de routes aan te brengen en prioriteiten te 
stellen. Deze verdiepingsslag is daarbij het vertrekpunt. Over de uitvoeringsagenda zal in 
het kader van dat proces participatie plaatsvinden. De aangegeven plekken worden niet 
opgelegd, maar de wens is wel om deze als zodanig in te richten in overleg met de 
betreffende eigenaren. 

Ditzelfde geldt principe geldt ook voor het terugbrengen van de historische gewassen, er 
wordt een wensbeeld gegeven wat in overleg met de diverse eigenaren verder wordt 
uitgewerkt in de uitvoeringsagenda. De aangegeven plekken worden niet opgelegd, maar 
de wens is wel om deze als zodanig in te richten in overleg met de betreffende eigenaren. 

Honden zijn op klompenpaden over het algemeen niet toegelaten en in het geval dat wel 
zo is, geldt een opruimplicht. Ingezet wordt op het onderhoud van de paden door 
vrijwilligers om zwerfvuil te beperken. Overigens geldt ook hier dat dit een 
verantwoordelijkheid is van de gebruiker. Ervaringen met klompenpaden in het land leren 
overigens dat ze gebruikt worden door wandel- en natuurliefhebbers die respectvol met de 
omgeving omgaan. 

De verdiepingsslag is een visie van de gemeenteraad op de gewenste toekomst van het 
buitengebied van Harderwijk en Hierden. Deze visie is niet vatbaar voor bezwaar of 
beroep. Wanneer voor een uitvoeringsaspect een wijziging van het bestemmingsplan 
nodig is, wordt dit anders. Daarover kunnen zienswijzen worden ingediend bij de 
gemeenteraad. Bij de behandeling van de verdiepingsslag in de commissie ruimte kan wel 
gebruik gemaakt worden van het inspreekrecht. 



Achter Varenweg 37 Kortgeleden hebben insprekers besloten een woning te kopen aan de Varenweg 
37 in Hierden. De woning moet grondig vernieuwd en verbouwd worden, hier 
gaan grote kosten mee gemoeid. De keuze is gevallen op de Varenweg in 
Hierden vanwege het open en deels landelijke karakter. Met name het uitzicht en 
de vrijheid rondom de woning en aan het einde van de kavel met zicht op het 
Veluwemeer heeft de doorslag gegeven. De woningen aan de Varenweg zijn 
veelal vrijstaande woningen, op grote en ruim opgezette kavels. Deze kavels zijn 
veelal rond de 30 meter breed en 60 meter (of meer!) diep met een enkele 
woning.

Insprekers zijn erg geschrokken van de strook land aan het einde van het erf dat 
wordt betiteld als potentiële bouwgrond voor bebouwing met verschillende 
groottes en hoge dichtheid. Op de tekening is dit een strook met een diepte van 
ongeveer 25 meter. Deze strook stopt net voorbij het einde van het erf, tot 
halverwege het perceel van de buren aan de westkant. Naast dat mogelijke 
bebouwing hier jhet volledige zicht wegneemt en het weidse zicht aantast, 
vinden insprekers het zeer onwenselijk om te worden geconfronteerd met 
bebouwing op hoge dichtheid op een strook van 25 meter diep. Ter vergelijking, 
de kavel van insprekers  is 60 meter diep en er staat één woning op. Deze 
plannen doen afbreuk aan het ruim opgezette open karakter van de Varenweg.  
En past hier naar ons idee dus niet. 
Aansluitend wordt in de plannen gesproken over waardevolle open ruimte en 
zichtlijnen in het gebied achter de Varenweg (noordzijde). Voor insprekers is dit 
zeer zeker waardevolle open ruimte, maar in dit plan is er duidelijk geen 
rekening gehouden met de bewoners. Zodra er op de voornoemde strook 
bebouwing wordt toegestaan is er van waardevolle open ruimte voor de 
bewoners aan de noordkant van de Varenweg geen enkele sprake meer, en is 
dit blijkbaar alleen weggelegd voor eventuele nieuwe 
bewoners/projectontwikkelaars die voor veel geld de grond kunnen kopen, 
sloopmeters kunnen aanschaffen en er voor een flink bedrag een nieuwe woning 
kunnen bouwen. Dit voelt voor insprekers als huidige bewoners erg oneerlijk. 
Mocht dit plan op deze wijze toch doorgang vinden, ongeacht de hoeveelheid 
bezwaren vanuit de buurt, zijn insprekers van mening dat het wenselijk is om 
bewoners als eerste de gelegenheid te geven grond aan te kopen aangrenzend 
aan hun erf zodra er sprake van is dat de gemeente dit verkoopt.

Ter illustratie is een afbeelding bijgevoegd, de woning op de kavel rood 
gearceerd inclusief het strookje “potentiële bouwgrond”. Zie afbeelding 1 in de 
bijlage.

In deze verdiepingsslag zijn locaties aangewezen die - vanuit het landschap bezien - 
mogelijk in aanmerking zouden kunnen komen voor woningen. Hierbij gaat het alleen om 
woningen die gebouwd worden volgens de rood-voor-rood regeling, wat betekent dat er 
voormalige agrarische schuren gesloopt moeten worden. Ook moeten de nieuwe 
woningen landschappelijk ingepast worden en voldoen aan alle overige voorwaarden van 
het geldende beleid. 

Op deze plek in het landschap zie je duidelijk de grens van het dorp Hierden overgaan 
naar het open gebied. Er is sprake van een bepaalde hiërarchie, gescheiden door een 
groene long, wat maakt dat de woningen gelegen in de ronding van de de Lageweg en 
Wijtgraaf een eigen 'buurtschapje' vormen. Het is gewenst om deze ruimtelijke plekken 
gescheiden te houden en niet te laten samensmelten met Hierden Dorp. Het gebied 
achter de Varenweg en Wijtgraaf kan vanuit het landschap gezien nog extra bebouwing 
aan, waarbij deze overgang nog wat duidelijker wordt.

De verdiepingsslag is aangevuld met een nadere toelichting op de verschillende 
korrelgroottes, 'enkele bebouwing, lage dichtheid', ' bebouwing met verschillende groottes, 
hoge dichtheid' en 'bebouwing met grote korrel met lage dichtheid'. Voor deze uitleg wordt 
verwezen naar de pagina's 98 en 99 van het rapport. 

Overigens is het niet zo dat elke potentiële locatie wordt volgebouwd met nieuwe 
woningen. De inrichting op perceelsniveau moet aansluiten bij de omgeving, 
landschappelijk worden ingepast en een landschappelijke versterking betekenen. Ook is 
het invullen van de verschillende plekken afhankelijk van de wensen van de verschillende 
eigenaren. Voordat een plan tot uitvoering kan komen, is het nodig om het geldende 
bestemmingsplan te herzien. In dat proces is er ruimte voor overleg en eventueel kunnen 
zienswijzen ingediend worden bij de gemeenteraad. 



Glindweg en omgeving Positief om te lezen dat men het open en groene karakter van de Glindweg en omgeving 
wil behouden. Inspreker heeft echter sterk haar bedenkingen bij de voorgestelde 
klompenpaden. Het gebied verandert hiermee van een van oudsher agrarisch landschap 
(rust, ruimte voor o.a. vogels en hazen) in een parklandschap voor recreatie vanaf het 
industrieterrein en de wijk Frankrijk waar mensen nadrukkelijk aanwezig zullen zijn. Het 
aanleggen van fietspaden die het gebied toegankelijk maken vanaf het industrieterrein 
biedt reeds voldoende mogelijkheden om ook wandelaars te bedienen. Afgevraagd wordt 
dan ook in hoeverre de ligging van de klompenpaden al concreet gemaakt is en 
besproken is met bewoners? Deze paden lopen immers grotendeels over particulier 
grondbezit. De verharde weg vanaf de Glindweg naar de nummers 8, 8a, 8b en 8c is ook 
een eigen weg en kan dus niet zonder meer voor de ontsluiting van het gebied gebruikt 
worden. 

Daarnaast lijkt er geen rekening gehouden te zijn met het Veegplan Buitengebied, 
waarin opgenomen is dat woningen niet toegestaan zijn ter plaatse van de aanduiding 
‘geluidszone industrie’.

Als laatste wil inspreker graag aangeven dat het vreemd is dat bewoners van de 
Glindweg niet geïnformeerd zijn door de gemeente over deze verdiepingsslag. Inspreker 
had het op prijs gesteld als de gemeente de bewoners van het Buitengebied en Hierden 
op actieve wijze hierover had geïnformeerd, bijvoorbeeld door een brief te sturen en 
mensen uit te nodigen voor de participatieavond die er blijkbaar begin dit jaar is geweest. 
Graag zou inspreker in de toekomst wél door de gemeente geïnformeerd willen worden 
als er vervolgstappen genomen worden / ontwikkelingen zijn die betrekking hebben op 
de Glindweg en omgeving.

Het door de gemeente gewenste netwerk van klompenpaden en overige recreatieve 
paden voor Harderwijk en Hierden biedt een mogelijkheid voor inwoners om in de 
nabijheid te wandelen en te recreëren en draagt bij aan het beleefbaar maken van het 
buitengebied van Harderwijk en Hierden. Het gebied rond de Glindweg kan daarbij ook 
goed functioneren als uitloopgebied voor werknemers op Lorentz die een ommetje willen 
maken. 

In de verdiepingsslag is het gewenste toekomstige netwerk geprojecteerd. We realiseren 
ons dat de uitvoering hiervan afhankelijk is van de medewerking van diverse 
grondeigenaren. In het kader van de uitvoeringsagenda wordt hier een vervolg aan 
gegeven door prioriteiten aan te geven en in gesprek te gaan met eigenaren, waarbij deze 
verdiepingsslag het vertrekpunt is. Ook zal over de uitvoeringsagenda participatie 
plaatsvinden. 

De verdiepingsslag is een visie op locaties waar vanuit het landschap bezien woningen 
zouden kunnen komen. HIerbij is niet gekeken naar andere aspecten zoals bijvoorbeeld 
de milieuaspecten. Deze komen aan bod bij de verdere uitwerking van een eventueel 
initiatief en kunnen nog van invloed zijn op de haalbaarheid daarvan. Voordat een initiatief 
tot uitvoering wordt gebracht is er eerst een herziening van het bestemmingsplan nodig. 
Indien gewenst staat daarbij de mogelijkheid open om zienswijzen in te dienen. 

De gemeente Harderwijk heeft voor de aankondigingen van de avonden over de 
verdiepingsslag gekozen deze kenbaar te maken via de krant, website en sociale media 
en niet via een brief. Dit mede gelet op het zeer grote gebied dat dit beslaat. Zowel aan de 
bijeenkomst in januari als in mei is uitvoerig aandacht besteed via alle kanalen. 
Geadviseerd wordt om deze kanalen in de toekomst in de gaten te houden voor 
informatie. 



Beekhuizerweg Insprekers hebben gearceerd aangegeven het gedeelde van perceel eigendom 
van diaconie kerk Hierden (zie afbeelding 2a in de bijlage). Op dit gedeelte van 
het perceel zou het bouwen van een woning tot de mogelijkheden moeten 
behoren. De zoektocht naar een pastorie is op dit moment actueel, ook 
anderszins is het beschikbaar hebben van een potentiële bouwlocatie wenselijk. 
Ook is op de afbeelding  binnen de cirkel aangegeven een aantal reeds 
opgenomen plekke voor verdichting (zie afbeelding 2a in de bijlage). Het 
bijgeplaatste symbool geeft ruime mogelijkheden aan voor nieuwe initiatieven. 
Om daar een goed plan voor de kunnen maken is het wenselijk om dan ook de 
kaders waarbinnen gezocht moet worden te verruimen. In dat kader hebben wij 
gearceerd aangegeven welke kaders hiervoor wenselijk zouden zijn. Ook 
hebben insprekers gearceerd weergegeven om op de aangegeven locatie wat 
ruimere kaders aan te houden voor bouwmogelijkheden (zie afbeelding 2b in de 
bijlage), bij nadere uitwerking moet blijken hoe de invulling het beste 
landschappelijk kan worden ingevuld. Met betrekking tot de in huidige opzet is 
onze vraag of de aangegeven bouwmogelijkheden en de daarvoor gebruikte 
kaders ook daadwerkelijk de exacte grenzen zijn. Anders gevraagd: kan bij het 
indienen van een bouwplan afgeweken worden van de bruin ingekleurde vakken.

In algemene zin is deze verdiepingsslag een mooi initiatief om hier en daar het 
landschap te verbeteren door nieuwe woningen zorgvuldig in te passen. De 
mogelijkheden die voor eigenaar van een perceel worden gecreëerd zijn een lot 
uit de loterij, waarom de één wel en de ander niet. Verzoek aan de gemeente om 
duidelijk te zijn waarom de voorgenomen locaties wel en andere niet in 
aanmerking komen. Dan nog de opmerking over gebruik rood voor rood voor 
een ieder die in aanmerking wil komen om daadwerkelijk een woning te bouwen. 
Sloop vierkante meters zijn nu al schaars en dat zal niet minder worden als alle 
opgenomen bouwmogelijkheden hier een beroep op gaan doen. Prijzen - nu al 
extreem- zullen verder omhoog gaan, resultaat bouwen van een woning wordt 
onbetaalbaar. Een bijkomend doorn in het oog is dat sloop vierkante meters 
kunnen worden aangekocht bij de grootste en eigenlijk enige aanbieders, 
namelijk eigenaren van het eendengebied, waar gemeente eerder nog een 
verevening toepaste, en deze opbrengst ten goede kwam aan nieuwe 
voorzieningen, gaat de opbrengst nu naar eigenaren eendengebied, welke 
vroeger slecht zijn omgegaan met milieuregels. De sanering van met name 
asbest, welke om het kwijt te zijn, vroeger gewoon in de grond werd weggestopt 
wordt zo gesubsidieerd. Waarom niet terug naar de verevening, maak als 
gemeente een financiële regeling, doe dat in een pot, en laat de binnengekomen 
financiën ten goede komen aan opknappen/verbeteren van onder andere de 
wegen in Hierden.

Het gebied waarin het eigendom van de diaconie kerk Hierden is gelegen is een 
gevarieerd gebied met afwisselend bebouwde percelen en open plekken. Deze 
gevarieerdheid is een kwaliteit van Hierden die mede de identiteit bepaalt en die we graag 
behouden zien. De aangegeven open plekken komen om deze reden niet in aanmerking 
voor verdichting met woningbouw. 

De plekken die aangeduid zijn als een mogelijkheid voor woningbouw zijn met deze visie 
limitatief. De exacte begrenzing op perceelsniveau vindt plaats bij de nadere uitwerking. 
Mocht er in de toekomst aanleiding toe zijn, dan kan er gemotiveerd worden afgeweken 
van de visie. Dit is echter niet het uitgangspunt en daar zal zeer terughoudend en 
zorgvuldig mee omgegaan worden. 

Voor het bestaande bebouwd gebied geldt dat, wanneer er een mogelijkheid is voor de 
bouw van een woning op een bestaand erf en er voldaan kan worden aan de 
voorwaarden (o.a. samenhang, één erf, landschappelijke versterking, sloopmeters etc.), in 
aansluiting op het geldende beleid een initiatief ontwikkeld worden. Deze verdiepingsslag 
zal daarbij mede uitgangspunt worden als het gaat om landschappelijke inpassing en 
versterking. 

De aangewezen plekken, oostelijk van de Beekhuizerweg, die mogelijk voor bebouwing in 
aanmerking komen, hebben als korrelgrootte 'bebouwing met verschillende groottes, hoge 
dichtheid (dorp)' meegekregen. Gelet op de structuur van dit gebiedje is de korrelgrootte 
'enkele bebouwing, lage dichtheid' meer passend en is dit verkeerd aangegeven. Dit wordt 
aangepast. 

Het open gebied achter de Zuiderzeestraatweg waar inspreker op duidt, dient ook open te 
blijven om ongewenste samensmelting van verschillende clusters van bebouwing te 
voorkomen. Daarmee wordt afbreuk gedaan aan een kenmerkend karakter van Hierden 
Dorp. Mogelijke nieuwe woningen worden georiënteerd op de Grevenhofsweg welke de 
grens vormt tussen de lage en hoge Enk. Met het openhouden van de percelen 
daaromheen vormt zich een 'groene schil' om de bebouwing en blijft de verbinding in 
stand. 

Het doel van rood-voor-rood is om de kwaliteit van het landschap te verbeteren, de 
overtollige voormalige agrarische bebouwing te saneren en ongewenste functies te 
voorkomen. In ruil hiervoor mag er een woning voor teruggebouwd worden als 
compensatie in de te maken kosten. De gemeente heeft geen invloed op de prijzen van 
de sloopmeters, dit is aan de markt. Er wordt geen financiële verevening meer gevraagd 
bij rood voor rood initiatieven, maar een feitelijke verevening door een verplichte 
landschappelijke inpassing van de woning en landschappelijke versterking in de 
omgeving. Ook voor de slooplocatie geldt de plicht om het perceel te voorzien van een 
passende groene inrichting. De verdiepingsslag is hierbij mede uitgangspunt.



Achter Zuiderzeestraatweg 
79a

Vernomen is dat er een voornemen is om een klompenpad te maken langs het 
industrieterrein, onder andere achter het huis van insprekers(Zuiderzeestraatweg 79a). 
Nu wekt dat  enige verbazing. Insprekers hebben destijds alle schuren gesloopt en daar 
moest
toen een bedrijf voor komen voor de flora en fauna. Inspekers hebben toen richtlijnen 
gekregen om veel groen/fruitbomen enz te planten en hier aan gehouden. En nu wil de 
gemeebte de flora en fauna gaan verstoren achter de tuin van insprekers. En wie gaat 
het onderhouden? De gemeete heeft  einde Piericpad begin industrieterrein bomen 
gepland, welke volgens insprekers alweer dood zijn. Er wordt onwijs veel gedumpt in 
deze omgeving. Gezien kan worde dat de zwanen hier een nest hebben en er onwijs 
veel vogels/eenden broeden. Als de mensen over het Pierickpad lopen kunnen ze ook 
50 meter verder lopen en zo de route vervolgen via de zuiderzeestraatweg.

Het is een wens vanuit de visie om het bestaande netwerk van wandel- en fietsroutes uit 
te breiden met een systeem van klompen- en kerkenpaden. Hiermee wordt een meer 
fijnmazig netwerk toegevoegd aan het landschap. Kleine ommetjes kunnen in de directe 
woonomgeving gemaakt worden. Het nieuwe netwerk is voor een groot deel gebaseerd 
op herstel van de verdwenen paden. Hiermee ontstaat een vergroting van de 
toegankelijkheid van het gebied. Er wordt een mogelijkheid voor inwoners om in de 
nabijheid te wandelen en recreëren en het buitengebied van Harderwijk en Hierden te 
beleven. In de verdiepingsslag is dit gewenste toekomstige netwerk geprojecteerd. 

We realiseren ons dat de uitvoering hiervan afhankelijk is van de medewerking van 
diverse grondeigenaren. In het kader van de uitvoeringsagenda wordt hier een vervolg 
aan gegeven door prioriteiten aan te brengen en in gesprek te gaan met eigenaren, 
waarbij deze verdiepingsslag het vertrekpunt is. Ook zal over de uitvoeringsagenda 
participatie plaatsvinden. De aangegeven plekken worden niet opgelegd, maar de wens is 
wel om deze als zodanig in te richten in overleg met de betreffende eigenaren. 

Honden zijn op klompenpaden over het algemeen niet toegelaten en in het geval dat wel 
zo is, geldt een opruimplicht. Ingezet wordt op het onderhoud van de paden door 
vrijwilligers om zwerfvuil te beperken. Overigens geldt ook hier dat dit een 
verantwoordelijkheid is van de gebruiker. Ervaringen met klompenpaden in het land leren 
dat ze gebruikt worden door wandel- en natuurliefhebbers die respectvol met de omgeving 
omgaan. 

Achter Zuiderzeestraatweg 
79, 79a, 79b en 79c

Het is inspreker ter oren gekomen dat er met het idee wordt gespeeld om een 
klompenpad te realiseren achter de woningen 79, 79a, 79b en 79c . Omdat dat te 
realiseren zullen er bomen gekapt moeten worden, het pad verbreden en dat zal te 
kosten gaan van het kleine beetje natuur wat er nu nog is, daarbij zal de flora en fauna 
verstoord worden en denk niet dat dat de bedoeling is, waarbij we wonen en natuur bij 
elkaar willen brengen en houden. Er zijn mogelijkheden zat om door de natuur te willen 
en kunnen wandelen, laten we het houden zoals het nu is. Hier zit niemand op te 
wachten en zeker de zwanen en vogels die er jaarlijks broeden niet. Hierbij wil inspreker 
dus alvast bezwaar maken.

Het is een wens vanuit de visie om het bestaande netwerk van wandel- en fietsroutes uit 
te breiden met een systeem van klompen- en kerkenpaden. Hiermee wordt een meer 
fijnmazig netwerk toegevoegd aan het landschap. Kleine ommetjes kunnen in de directe 
woonomgeving gemaakt worden. Het nieuwe netwerk is voor een groot deel gebaseerd 
op herstel van de verdwenen paden. Hiermee ontstaat een vergroting van de 
toegankelijkheid van het gebied. Er wordt een mogelijkheid voor inwoners om in de 
nabijheid te wandelen en recreëren en het buitengebied van Harderwijk en Hierden te 
beleven. In de verdiepingsslag is dit gewenste toekomstige netwerk geprojecteerd. 

We realiseren ons dat de uitvoering hiervan afhankelijk is van de bereidheid tot 
medewerking van diverse grondeigenaren. In het kader van de uitvoeringsagenda wordt 
hier een vervolg aan gegeven door in gesprek te gaan met eigenaren, een verdere 
verfijning van de routes aan te brengen en prioriteiten te stellen. Deze verdiepingsslag is 
daarbij het vertrekpunt. Over de uitvoeringsagenda zal in het kader van dat proces 
participatie plaatsvinden. De aangegeven plekken worden niet opgelegd, maar de wens is 
wel om deze als zodanig in te richten in overleg met de betreffende eigenaren. 

Het is zeker niet de bedoeling om ten gunste van de klompenpaden bomen te kappen of 
natuur te verstoren. Een klompenpad is vaak een smal onverhard pad aangelegd om te 
genieten van de aanwezige flora en fauna en natuur- en landschapswaarden. 

Ervaringen met klompenpaden in het land leren overigens ook dat ze gebruikt worden 
door wandel- en natuurliefhebbers die respectvol met de omgeving omgaan. 

Hoek Hoge 
Varenweg/Zuiderzeestraat
weg/Wijtgraaf

Inspreker heeft gezien dat  bij één van de kaarten in de verdiepingsslag een bruine 
omkadering in zijn land is getekend. Graag hoort hij  wat die omkadering inhoudt en 
welke plannen/visie/voornemens de gemeente binnen die omkadering heeft. Heeft dit 
bijvoorbeeld te maken met de zichtlijnen, of is dit het gebied waar de gemeente aan 
denkt met betrekking tot “Bijzondere elementen”. Voor dat laatste lijkt mij dat nogal een 
groot stuk grond. Graag hort inspreker hoe dit geïnterpreteerd moet worden. Voor alle 
duidelijkheid, het betreft het bruine kader in de hoek Hoge 
Varenweg/Zuiderzeestraatweg/Wijtgraaf. 

Zie afbeelding 3 in de bijlage.

De omkadering geeft aan dat op die plek een open ruimte gewenst is. Vanaf deze open 
plek ontstaan verschillende zichtlijnen naar het open gebied. De ster op de kaart geeft aan 
dat dit een geschikte plek is voor een bijzonder element. Dit kan bijvoorbeeld een bankje 
zijn, een 'kijkraam' of een kunstwerk. Het is zeker niet onze visie om het gehele stuk grond 
in te richten. Overigens zijn we ons ervan bewust dat dit niet kan zonder medewerking van 
de grondeigenaar. De visie geeft een gewenst beeld voor Harderwijk en Hierden wat we in 
de toekomst graag werkelijkheid zien worden. 

Varenweg 36 Na vanavond alle visies bekeken te hebben op de inloopavond wil inspreker aangeven 
dat er  een belangrijke zichtlijn ontbreekt. Vanuit het huis van inspreker, Varenweg 36 te 
Hierden, is zicht op het randmeer wat best bijzonder is omdat het een behoorlijk eind 
weg is. Deze richtlijn heeft inspreker  aangegeven met de groene pijl vanuit het huis (zie 
afbeelding 4 in de bijlage). Inspreker pleit voor het behoud van dit vrije zicht. Verder zou 
inspreker graag op de hoogte gehouden willen worden over de ontwikkelingen.

De zichtlijn zoals aangegeven door inspreker is geen gegarandeerde zichtlijn. Tussen het 
perceel van inspreker en het zicht richting de randmeren bevinden zich diverse percelen. 
Nu er op deze percelen al geldende mogelijkheden zijn voor het bouwen van gebouwen, 
erfafscheidingen en het aanbrengen van beplantingen die het zicht kunnen beperken, is 
dit geen gegarandeerde zichtlijn. Het opnemen op de kaart is dan ook niet aan de orde. 



Zuiderzeestraatweg 117 Op j.l. dinsdag 17 mei was er in het Dorpshuis te Hierden een inloopbijeenkomst om 
kennis te nemen van de “Verdiepingsslag buitengebied Harderwijk en Hierden”.
Insprker kon hierbij niet aanwezig zijn. Wel waren vrouw en dochter aanwezig. Op de  
gepresenteerde kaarten was o.a. een klompenpad aangegeven. Dit klompenpad voert 
gedeeltelijk over gronden die in eigendom zijn van insprekers.
Zie hiervoor ook de door inspreker geleverde bijlagen (afbeeldingen bij 5 in de bijlage). 
Inspreker vindt het jammer dat hiervoor vooraf geen overleg is gepleegd. Vooralsnog 
staat inspreker hier niet positief tegenover.

 

Het is een wens vanuit de visie om het bestaande netwerk van wandel- en fietsroutes uit 
te breiden met een systeem van klompen- en kerkenpaden. Hiermee wordt een meer 
fijnmazig netwerk toegevoegd aan het landschap. Kleine ommetjes kunnen in de directe 
woonomgeving gemaakt worden. Het nieuwe netwerk is voor een groot deel gebaseerd 
op herstel van de verdwenen paden. Hiermee ontstaat een vergroting van de 
toegankelijkheid van het gebied. Er wordt een mogelijkheid voor inwoners om in de 
nabijheid te wandelen en recreëren en het buitengebied van Harderwijk en Hierden te 
beleven. In de verdiepingsslag is dit gewenste toekomstige netwerk geprojecteerd. 

We realiseren ons dat de uitvoering hiervan afhankelijk is van de bereidheid tot 
medewerking van diverse grondeigenaren. In het kader van de uitvoeringsagenda wordt 
hier een vervolg aan gegeven door in gesprek te gaan met eigenaren, een verdere 
verfijning van de routes aan te brengen en prioriteiten te stellen. Deze verdiepingsslag is 
daarbij het vertrekpunt. Over de uitvoeringsagenda zal in het kader van dat proces 
participatie plaatsvinden. De aangegeven plekken worden niet opgelegd, maar de wens is 
wel om deze als zodanig in te richten in overleg met de betreffende eigenaren. 

Vlierburgweg Insprekers hebben vernomen dat er plannen zijn om heel veel bomen te plaatsen aan de 
Vlierburgweg (soort bomenlaan van maken). Insprekers wonen aan deze weg en zien 
elke dag hoe de weg gebruikt wordt door het verkeer. De weg is vrij smal, dus er is 
ruimte nodig om elkaar te passeren. Er rijden vaak tractoren om bij het land te komen, 
dus dan is er genoeg ruimte nodig om de weg te kunnen rijden en passerend ander 
verkeer en om op hun land te kunnen komen en te bewerken (ze maken grote 
bewegingen over de weg als er bochten worden gemaakt op het land).  De Vlierburgweg 
wordt ook veel gebruikt door fietsers en wandelaars. Dus zie het voor u. Veel 
verschillend verkeer allemaal op 1 weg.En een reden is de schaduwwerking van bomen. 
Dus vooral vanwege veiligheid, maar ook vanwege schaduwwerking willen insprekers 
geen extra bomen aan de weg.

Een deel van de Vlierburgweg (komend vanaf Lorentz) wordt begeleid door de 
aanwezigheid van bomen. Dit zouden we graag doorzetten langs de gehele Vlierburgweg. 
In de uitvoeringsagenda wordt dit verder uitgewerkt en zal ook de buurt worden betrokken. 
Pas nadat overeenstemming is bereikt over het planten van bomen op particuliere 
gronden kan tot uitvoering over worden gegaan. De groene geleiding van de Vlierburgweg 
is als wens voor de toekomst opgenomen in de verdiepingsslag. 

Met betrekking tot de veiligheid van de weg zijn wij van mening dat het smalle karakter de 
veiligheid ten goede komt nu dit de snelheid beperkt. Uiteraard zullen er geen bomen 
geplant worden die de veiligheid in gevaar brengen. 



Lokhorsterweg 4 Insprekers waarderen de mogelijkheid  persoonlijk vragen te hebben kunnen stellen en 
de kaarten te bekijken. De totale visie en gedachte is goed. 

Uiteraard genoeg aandachtspunten:
- zo zou inspreker graag in de visie vermeld willen zien dat voor het gebied de maximale 
hoogte van woningen of gebouwen nergens meer dan zo'n 9 meter mag bedragen. 
- door de tuin  van inspreker is nu dwars over het terras een klompenpad getekend wat 
leven met enige privacy onmogelijk zou maken (zie afbeelding 8 in de bijlage voor een 
illustratie). Ook indien het klompenpad net buiten de tuin geplaatst zou worden, zou dat 
het gevoel creëren dat het eten van het bord afgekeken wordt. Als dat door zou gaan, 
dan zullen insprekers daar een haag plaatsen wat ten kosten zal gaan van de openheid 
en de zichtlijnen in dit gebied. Graag gaan insprekers hierover in overleg met elkaar om 
samen te zoeken naar oplossingen. 
- er staat ook een gewenste doorkijk vanaf kavel van insprekers de Enk in. Die doorkijk is 
nu nauwelijks daar mogelijk doordat daar bomen en struiken zijn geplaatst op de kavel 
en ooit in overleg met de gemeente door de vorige eigenaar daar zijn geplaatst. Wellicht 
dat in overleg samen een oplossing bedacht kan worden, waarbij de privacy van 
insprekers nog steeds gewaarborgd is. Dus ook over dit punt gaan we graag in overleg. 
- De gemeente deed een oproep om de bewoners deel te laten nemen, bij de verdere 
uitwerkingen en realiseren van de visie. Wij zijn daartoe graag bereid. 

De visie geeft een gewenst landschappelijk beeld voor de toekomst van het buitengebied 
van Harderwijk en Hierden. Daarbij is onder meer ook aandacht besteed aan hoe er in dit 
landschap recreatieve routes kunnen worden ingepast en welke plekken geschikt zouden 
zijn om woningen te bouwen volgens de zogenaamde rood-voor-rood regeling. 

Hoe de locaties voor de mogelijke woningen precies worden ingericht, hoort niet thuis in 
deze verdiepingsslag. Voor de uitwerking van initiatieven worden aparte trajecten ingezet 
waarbij de resultaten verwerkt worden in een bestemmingsplan. In dit plan wordt ook de 
maximale hoogte voor woningen opgenomen. Daarbij wordt aangesloten bij de hoogtes 
die nu ook gelden in het buitengebied en deze varieert, maar gaat in beginsel niet boven 
de 9 meter uit. 

Het is een wens vanuit de visie om het bestaande netwerk van wandel- en fietsroutes uit 
te breiden met een systeem van klompen- en kerkenpaden. Hiermee wordt een meer 
fijnmazig netwerk toegevoegd aan het landschap. Kleine ommetjes kunnen in de directe 
woonomgeving gemaakt worden. Het nieuwe netwerk is voor een groot deel gebaseerd 
op herstel van de verdwenen paden. Hiermee ontstaat een vergroting van de 
toegankelijkheid van het gebied. Er wordt een mogelijkheid voor inwoners om in de 
nabijheid te wandelen en recreëren en het buitengebied van Harderwijk en Hierden te 
beleven. In de verdiepingsslag is dit gewenste toekomstige netwerk geprojecteerd. 

We realiseren ons dat de uitvoering hiervan afhankelijk is van de bereidheid tot 
medewerking van diverse grondeigenaren. In het kader van de uitvoeringsagenda wordt 
hier een vervolg aan gegeven door in gesprek te gaan met eigenaren, een verdere 
verfijning van de routes aan te brengen en prioriteiten te stellen. Deze verdiepingsslag is 
daarbij het vertrekpunt. Over de uitvoeringsagenda zal in het kader van dat proces 
participatie plaatsvinden. prek te gaan met eigenaren, waarbij deze verdiepingsslag het 
vertrekpunt is. Ook zal over de uitvoeringsagenda participatie plaatsvinden. De 
aangegeven plekken worden niet opgelegd, maar de wens is wel om deze als zodanig in 
te richten in overleg met de betreffende eigenaren. 

Voor wat betreft de ingetekende route langs het perceel van inspreker is een aanpassing 
inderdaad gewenst. In de verdiepingsslag is het klompenpad geprojecteerd op de grens 
van de bestemming Wonen met de bestemming Agrarisch. Op dit punt zal de route 
anders worden ingetekend. Overigens geldt ook hier dat in het geval het pad er uiteindelijk 
komt, dit in overleg met de eigenaren gebeurt. 

Om de relaties tussen de bebouwing van Harderwijk/Hierden en de open Enken, de 
Stadslanderijen en de Mheenlanden te versterken is er gekozen om, naast de bestaande 
zichtlijnen, op een aantal strategische plekken zichtlijnen te creëren. Een zichtlijn is niet 
altijd een gehele open ruimte. Het is letterlijk een zicht van de ene naar de andere ruimte. 
Dit kan ook door een bomenlaan of singel heen zijn, dit geeft zelfs meer geleding en kan 
de landschappelijke structuur een stuk interessanter maken. De bezoekers zien de open 
ruimte achter de bomenlaan of singel en kunnen hierdoor begrijpen hoe het landschap 
opgebouwd is, wat de identiteit van het buitengebied bepaalt. Belangrijk is dan wel dat 
onderbegroeiing het zicht niet blokkeert. Als dit in de huidige situatie het geval is, gaat de 
visie uit van verwijderen van deze onderbegroeiing, zodat er weer zicht ontstaat. De 
breedte van de zichtlijn kan daarbij ook variabel zijn. Soms is een smalle zichtlijn spanend 
en nodigt dit uit om het gebied te verkennen.

Zuiderzeestraatweg 66 Er wordt graag meegedacht over de bouwmogelijkheden over de zuidkant van de woning 
in bijvoorbeeld het weiland. 

Wanneer in de verdiepingsslag een locatie is aangeduid als 'potentiële nieuwe locaties 
bebouwing
met landschappelijke inpassing en landschapsversterking' kan daar nadat de 
verdiepingsslag is vastgesteld een initiatief voor worden uitgewerkt. Het gaat hierbij om 
woningen die voldoen aan het beleid zoals dat geldt voor rood-voor-rood initiatieven in het 
buitengebied. Dit houdt ondermeer in dat er sprake moet zijn van sloop van voormalige 
agrarische bebouwing (op het perceel of elders), een compact samenhangend erf, 
landschappelijke inrichting en versterking en een uitstraling in overeenstemming met de 
agrarische omgeving. Het uitgewerkte initiatief wordt vervolgens verwerkt in een 
bestemmingsplan. Wanneer dit aan de orde is kan er contact gezocht worden met een 
omgevingscoach om een vervolgtraject te bespreken. 



Glindweg en omgeving In de plannen is te zien dat er op verscheidene plekken mogelijkheid is voor extra 
woningbouw (op plekken waar eerder nooit bebouwing heeft gestaan) en dat er nieuwe 
klompenpaden dwars door het weiland-gebied zullen gaan lopen. De klompenpaden 
zullen een trekpleister worden voor de omgeving, waar veel mensen op af komen.De 
Glindweg e.o. is op dit moment een leefgebied voor o.a. (nijl)ganzen, hazen, (steen)
uilen, vleermuizen en eenden. Daarnaast zijn er ook herten in deze weilanden gespot.
Het idee om het gebied Glindweg e.o onderdeel te maken van een groter 
geheel/wandelgebied begrijpen wij. Echter denken insprekers dat deze plannen op de 
voorgestelde manier een negatieve invloed zullen hebben op het leefgebied/huisvesting 
van eerder genoemde dieren, omdat het gebied behoorlijk versnipperd wordt door de 
aanleg van de klompenpaden. Nog niet te spreken over het zwerfafval en de 
hondenpoep dat de klompenpaden met zich meebrengen.

Een persoonlijk aspect wat insprekers nog kenbaar willen maken is dat er voor de bouw 
van het huis is gekeken naar het bestemmingsplan voor de Glindweg en omstreken. 
Omdat er in dit bestemmingsplan niets genoemd werd over meer bebouwing en 
klompenpaden, hebben insprekers het  huis een bepaalde indeling gegeven/ veel 
raampartijen om zo over de weilanden uit te kunnen kijken. Door klompenpaden zoals nu 
ingetekend in het plannen de bouw van woningen op gronden met huidige bestemming 
weiland hebben isnprekers straks niet meer de privacy die ze nu hebben. Als insprekers 
van deze plannen op de hoogte waren geweest vóór de bouw van het huis hadden ze 
het perceel mogelijk niet eens gekocht of hadden ze het huis een andere indeling 
gegeven.

Om het gebied Glindweg toch meer te ontsluiten zodat het onderdeel kan worden van 
een ‘wandelrondje’, is het voorstel om hiervoor de bestaande gemeentewegen te 
gebruiken en deze door te trekken (bv stuk Glindweg Naar rotonde Newton weg, Van 
Goorswegje – Zuiderzeestraatweg/Newtonweg), zoals ook in de visie wordt 
weergegeven. Omdat dit grotendeels bestaande wegen betreft , wordt het gebied 
hierdoor minder versnipperd,wat het leefgebied van de verschillende diersoorten ten 
goede zal komen. Zie afbeelding 6 in de bijlage voor een illustratie.

De verdiepingsslag geeft een gewenst toekomstbeeld voor Harderwijk en Hierden waarbij 
ingezet wordt op het voorkomen van verdere verrommeling en versnippering van het 
gebied. Aangegeven wordt welke elementen ingezet kunnen worden voor het behoud en 
de versterking van natuurwaarden, biodiversiteit, de landschappelijke waarden, structuren 
en het recreatieve netwerk van wegen en paden. Qua bebouwing geeft deze 
verdiepingsslag mogelijke locaties weer die vanuit het landschap bezien geschikt zijn. 
Uitgangspunt daarbij is om de Enken open te houden, net als de doorzichten op deze 
enken. Nieuwe bebouwing is alleen toegelaten vanuit de rood-voor-rood regeling (dus in 
ruil voor het slopen van voormalige agrarische gebouwen) en vereist ook een 
landschappelijke inrichting op perceelsniveau. Er is aangesloten op bestaande 
bebouwing, randen zijn geaccentueerd of er worden grenzen verstevigd in het landschap. 
Wanneer een initiatief verder wordt uitgewerkt, wordt gezocht naar de meest passende 
inrichting op perceelsniveau. Daarbij zal ook de directe omgeving worden betrokken om te 
voorkomen dat er onevenredige hinder ontstaat voor naastgelegen percelen. Het initiatief 
wordt vertaald in een bestemmingsplan. Gedurende de procedure kan hierover door 
iedereen een zienswijze worden ingediend bij de gemeenteraad die in de besluitvorming 
wordt betrokken. 

Het is een wens vanuit de visie om het bestaande netwerk van wandel- en fietsroutes uit 
te breiden met een systeem van klompen- en kerkenpaden. Hiermee wordt een meer 
fijnmazig netwerk toegevoegd aan het landschap. Kleine ommetjes kunnen in de directe 
woonomgeving gemaakt worden. Het nieuwe netwerk is voor een groot deel gebaseerd 
op herstel van de verdwenen paden. Hiermee ontstaat een vergroting van de 
toegankelijkheid van het gebied. Er wordt een mogelijkheid voor inwoners om in de 
nabijheid te wandelen en recreëren en het buitengebied van Harderwijk en Hierden te 
beleven. In de verdiepingsslag is dit gewenste toekomstige netwerk geprojecteerd. 

We realiseren ons dat de uitvoering hiervan afhankelijk is van de bereidheid tot 
medewerking van diverse grondeigenaren. In het kader van de uitvoeringsagenda wordt 
hier een vervolg aan gegeven door in gesprek te gaan met eigenaren, een verdere 
verfijning van de routes aan te brengen en prioriteiten te stellen. Deze verdiepingsslag is 
daarbij het vertrekpunt. Over de uitvoeringsagenda zal in het kader van dat proces 
participatie plaatsvinden. De aangegeven plekken worden niet opgelegd, maar de wens is 
wel om deze als zodanig in te richten in overleg met de betreffende eigenaren. 

Honden zijn op klompenpaden over het algemeen niet toegelaten en in het geval dat wel 
zo is, geldt een opruimplicht. Ingezet wordt op het onderhoud van de paden door 
vrijwilligers om zwerfvuil te beperken. Overigens geldt ook hier dat dit een 
verantwoordelijkheid is van de gebruiker. Ervaringen met klompenpaden in het land leren 
overigens dat ze gebruikt worden door wandel- en natuurliefhebbers die respectvol met de 
omgeving omgaan.

Perceel t.o Duimsweg 2 
(B7854)

Het verzoek is om hier een de mogelijkheid op te nemen voor een woning volgens de 
rood voor rood regeling

De verdiepingsslag geeft een gewenst toekomstbeeld voor Harderwijk en Hierden waarbij 
ingezet wordt op het voorkomen van verdere verrommeling en versnippering van het 
gebied. Aangegeven wordt wat ingezet kan worden voor het behoud en de versterking 
van natuurwaarden, biodiversiteit, de landschappelijke waarden, structuren en het 
recreatieve netwerk van wegen en paden. 

Qua bebouwing geeft deze verdiepingsslag mogelijke locaties weer die vanuit het 
landschap bezien geschikt zijn. Uitgangspunt daarbij is om de Enken open te houden, de 
doorzichten op deze enken te behouden en te versterken, open plekken zoveel mogelijk 
open te houden om de mozaïek verkaveling van het landschap te behouden en te 
versterken en de verbindingen van de verschillende groene ruimten in stand te laten. 

Het perceel waar op wordt gewezen heeft de bestemming 'Natuur' en heeft een inrichting 
als bosperceel. Het is gewenst om dit perceel als kop van het bos te behouden binnen de 
beoogde ' gouden rand' van het gebied die een afwisselde rand vormt. Het bebouwen van 
dit perceel niet gewenst omdat daarmee afbreuk wordt gedaan aan de uitgangspunten. 



Perceel B7390 tussen 
Molenweg 23 en 
Zomerweg 1/1a

Het verzoek is om hier een de mogelijkheid op te nemen voor een woning volgens de 
rood voor rood regeling

De verdiepingsslag geeft mogelijke locaties weer die vanuit het landschap bezien geschikt 
zijn voor bebouwing. Uitgangspunt daarbij is om de Enken open te houden, de 
doorzichten op deze enken te behouden en te versterken, open plekken zoveel mogelijk 
open te houden om de mozaïek verkaveling van het landschap te behouden en te 
versterken en de verbindingen van de verschillende groene ruimten in stand te laten. 

Het bebouwen van het genoemde perceel is vanuit het landschap bezien niet gewenst 
omdat daarmee afbreuk wordt gedaan aan de uitgangspunten. Vanaf deze open plek, 
waar nog geen bebouwing aanwezig is, is sprake van een doorzicht vanaf de Zomerweg 
op het open landschap van de Enk wat als waardevol wordt aangemerkt. Zichtlijnen naar 
de open ruimten worden vooral gekoppeld aan wegen, fietspaden, voetpaden en 
klompenpaden. Hierdoor is de beleefbaarheid voor de inwoners en bezoekers van het 
gebied het grootst. Zo ook het zicht op de Enk wanneer de Zomerweg van de Molenweg 
wordt wordt ingegaan is er een behoudenswaardig zicht naar links op deze Enk. 

Aleidamandemaker@hotmail.com Woonwagenpark De verdiepingsslag geeft geen plek weer waar in de toekomst mogelijk een 
woonwagenpark gerealiseerd wordt. Op dit moment wordt gewerkt aan een locatiestudie 
en worden meerdere plekken beschouwd. Een besluit is hierover nog niet genomen. In 
het besluitvormingstraject wordt de verdiepingsslag wel meegewogen bij het maken van 
een keuze. In het geval daar aanleiding toe is kan er, mits dat goed wordt gemotiveerd, 
van afgeweken worden en alsnog een plek worden aangewezen in dit landschap. 

Grevenhofsweg 1 - openheid Mheenlanden/stadslanderijen vs woonwagenkamp
- openheid Grensweg irt grote schuur
- doorzichten met haag?

De verdiepingsslag geeft geen plek weer waar in de toekomst mogelijk een 
woonwagenpark gerealiseerd wordt. Op dit moment wordt gewerkt aan een locatiestudie 
en worden meerdere plekken beschouwd. Een besluit is hierover nog niet genomen. In 
het besluitvormingstraject wordt de verdiepingsslag wel meegewogen bij het maken van 
een keuze. In het geval daar aanleiding toe is kan er, mits dat goed wordt gemotiveerd, 
van afgeweken worden en alsnog een plek worden aangewezen in dit landschap. 

Om de relaties tussen de bebouwing van Harderwijk/Hierden en de open Enken, de 
Stadslanderijen en de Mheenlanden te versterken is er gekozen om, naast de bestaande 
zichtlijnen, op een aantal strategische plekken zichtlijnen te creëren. Een zichtlijn is niet 
altijd een gehele open ruimte. Het is letterlijk een zicht van de ene naar de andere ruimte. 
Dit kan ook door een bomenlaan of singel heen zijn, dit geeft zelfs meer geleding en kan 
de landschappelijke structuur een stuk interessanter maken. De bezoekers zien de open 
ruimte achter de bomenlaan of singel en kunnen hierdoor begrijpen hoe het landschap 
opgebouwd is, wat de identiteit van het buitengebied bepaalt. Belangrijk is dan wel dat 
onderbegroeiing het zicht niet blokkeert. Als dit in de huidige situatie het geval is, gaat de 
visie uit van verwijderen van deze onderbegroeiing, zodat er weer zicht ontstaat. De 
breedte van de zichtlijn kan daarbij ook variabel zijn. Soms is een smalle zichtlijn spanend 
en nodigt dit uit om het gebied te verkennen.

Wanneer er op de kaarten zichtlijnen staan weergegeven, betekent dit niet dat deze lijnen 
volledig open en vrij van beplanting moeten zijn. Hiermee wordt het wensbeeld 
aangegeven om vanaf de weinige open plekken op de Enken te kunnen kijken. Dit kan 
ook door smalle openingen tussen beplantingen of onder bomen door. Wanneer er in de 
huidige situatie grote hagen staan of bebouwing, betekent het niet dat we deze actief 
willen verwijderen. Wel geven we met de zichtlijn aan dat in het geval de haag zou 
verdwijnen een actieve herplant dan wel herbouw op die plek niet gewenst is. 



Perceel naast Molenweg 
28

Naast fam. Koops aan de Molenweg 28 hebben insprekers een stuk land liggen. 
Insprekers mogen hier niet op bouwen aan 
de achterkant mag die eigenaar wel bouwen (gun het hem van harte). Onze vraag is 
waarom wij niet?

De verdiepingsslag geeft een gewenst toekomstbeeld voor Harderwijk en Hierden waarbij 
ingezet wordt op het voorkomen van verdere verrommeling en versnippering van het 
gebied. Aangegeven wordt wat ingezet kan worden voor het behoud en de versterking 
van natuurwaarden, biodiversiteit, de landschappelijke waarden, structuren en het 
recreatieve netwerk van wegen en paden. 

Qua bebouwing geeft deze verdiepingsslag mogelijke locaties weer die vanuit het 
landschap bezien geschikt zijn. Uitgangspunt daarbij is om de Enken open te houden, de 
doorzichten op deze enken te behouden en te versterken, open plekken zoveel mogelijk 
open te houden om de mozaïek verkaveling van het landschap te behouden en te 
versterken en de verbindingen van de verschillende groene ruimten in stand te laten. Het 
bebouwen van het perceel van inspreker is vanuit het landschap bezien niet gewenst 
omdat daarmee afbreuk wordt gedaan aan deze uitgangspunten. Het perceel waar op 
wordt gewezen is aangeduid als 'bestaande bebouwingszone'. Binnen dit gebied kunnen 
op bestaande erven mogelijk nieuwe woningen worden gebouwd, mits er kan worden 
voldaan aan de voorwaarden (o.a. samenhang, één erf, landschappelijke versterking, 
sloopmeters etc.). In aansluiting op het geldende beleid kan een initiatief ontwikkeld 
worden. Deze verdiepingsslag zal daarbij mede uitgangspunt worden als het gaat om 
landschappelijke inpassing en -versterking. 

Zuiderzeestraatweg 98 Plan de Akker ingediend na advies van ambtenaar. Hoge kosten gemaakt. Helaas na 2,5 
jaar wachten geen gehoor

De verdiepingsslag biedt geen ruimte voor initiatieven op perceelsniveau maar wordt 
daarbij uitgangspunt als het gaat om locatie en de landschappelijke inrichting en 
versterking. Met betrekking tot dit initiatief wordt verwezen naar de brief van 26 november 
2020 als gestuurd naar de adviseur van inspreker. Mochten hierover vragen zijn, wordt 
verzocht hierover zelf contact te zoeken met een omgevingscoach. 

Van Goorswegje tussen 15 
en 17

Is de grond te koop tussen v. Goorswegje 15 en 17? Inspreker heeft hier wel interesse 
in. 

De grond waar op wordt gedoeld is eigendom van de gemeente Harderwijk. Op dit 
moment zijn er geen concrete plannen deze grond te verkopen. Mocht dit in de toekomst 
anders worden zal deze grond via een verkoopkanaal als Funda worden aangeboden 
zodat iedere geïnteresseerde gelijke kansen heeft tot eventuele aankoop. 

Boonenweg 3 Bij de Boonenweg staat een rij bomen die niet op de kaart staat vermeld en zeker een 
vermelding waard zijn

Op het perceel Grensweg - Boonenweg staat op dit moment een bomenrij die op de kaart 
anders is aangegeven. Daarbij is bedoeld een wensbeeld voor de toekomst aan te geven. 
Er wordt niet ingezet op actieve verwijdering van de bomen, maar in het geval ze in de 
toekomst verdwijnen, is herplant op deze plek niet gewenst. Met het verdwijnen van deze 
bomen ontstaat er vanuit het bebouwd gebied een mooi zicht op de open Enk. 

De bomen in de bocht van de Boonenweg staan niet op de kaart weergegeven. Dit zijn 
inderdaad waardevolle bomen die zeker behoudenswaardig zijn. Deze worden alsnog op 
de kaart opgenomen. 

Kerkpad Zie ook overige reacties over ontwikkeling Kerkpad. Advies Niek Roozen Landscape is 
volledig terzijde gelegd (op doorgang na). Dit is onacceptabel

Het initiatief waar inspreker op doelt en waarover het college op 15 maart 2022 een 
besluit heeft genomen in afwijking van deze verdiepingsslag, wordt uitgewerkt in een 
zelfstandig bestemmingsplan. In de procedure die daarbij hoort, krijgt iedereen een 
mogelijkheid om hierover een zienswijze in te dienen bij de gemeenteraad. Deze wordt in 
de afwegingen over de vaststelling van het bestemmingsplan betrokken. 

De verdiepingsslag is niet vatbaar voor bezwaar of beroep. Wel bestaat de mogelijkheid 
om tijdens de behandeling door de commissie Ruimte gebruik te maken van het 
inspreekrecht. De commissieleden kunnen over deze inspraakreacties vragen stellen en 
zullen het betrekken in het besluit over de vaststelling. Ook bij de 
gemeenteraadsvergadering is een mogelijkheid om in te spreken over de voorgenomen 
besluiten. 

kerkpad Graag elke info mailen m.b.t. principe verzoeken bomen, huizen bij kerkpad/Enk Aangenomen wordt dat hier gedoeld wordt op het besluit van het college van 15 maart 
2022 over het Kerkpad en omgeving. Dit besluit wordt samen met het voorstel aan 
inspreker toegezonden. 

De initiatieven worden nog uitgewerkt in een zelfstandig bestemmingsplan. In het kader 
van de procedure die daar bij hoort wordt via de gebruikelijke kanalen gecommuniceerd 
(gemeenteblad, Harderwijker Courant en website).



kerkpad S.v.p. laten eten welke vervolgstappen er komen en welke mogelijkheden er zijn om 
plannen kerkpad tegen te houden. Op basis van advies landscape was er 
overeenstemming met omwonenden.

Het initiatief waar inspreker op doelt en waarover het college op 15 maart 2022 een 
besluit heeft genomen in afwijking van deze verdiepingsslag, wordt uitgewerkt in een 
zelfstandig bestemmingsplan. In de procedure die daarbij hoort krijgt iedereen een 
mogelijkheid om hierover een zienswijze in te dienen bij de gemeenteraad. Deze wordt in 
de afwegingen over de vaststelling van het bestemmingsplan betrokken. De 
verdiepingsslag is niet vatbaar voor bezwaar of beroep. Wel bestaat de mogelijkheid om 
tijdens de behandeling door de commissie Ruimte gebruik te maken van het 
inspreekrecht. De commissieleden kunnen over deze inspraakreacties vragen stellen en 
zullen het betrekken in het besluit over de vaststelling. Ook bij de 
gemeenteraadsvergadering is een mogelijkheid om in te spreken over de voorgenomen 
besluiten.

Wijtgraaf 28a Graag op de hoogte gehouden worden over de potentiële bouwgrond Wijtgraaf 28a Zodra de verdiepingsslag wordt geagendeerd voor behandeling in de commissie Ruimte 
krijgt iedereen die zich daarvoor heeft aangemeld als ook degenen die een reactie hebben 
gegeven daarvan bericht via email. 

Glindweg 2 Mooie ontwikkeling! Doorzetten zo! Graag bouwvlak Glindweg recht maken Het bouwvlak van het perceel van inspreker is opgenomen in het ter plaatse geldende 
bestemmingsplan en kan niet gewijzigd worden. Het gedeelte waar de wens voor bestaat 
om bij de woonbestemming te voegen heeft nu een agrarische bestemming. Dit zou bij 
een toekomstige ontwikkeling, dan wel op verzoek, beoordeeld kunnen worden op 
voorstel van inspreker. 

Deze verdiepingsslag brengt zelf geen wijzigingen aan in het bestemmingsplan maar 
geeft een gewenst beeld voor het buitengebied van Harderwijk en Hierden. Bij 
toekomstige initiatieven wordt dit als uitgangspunt gehanteerd. UItgewerkte initiatieven 
worden vervolgens wel verwerkt in een bestemmingsplan. 

Ook wordt er een uitvoeringsagenda opgesteld en wordt - in samenspraak met 
betrokkenen - onderzocht hoe de verschillende gewenste elementen uitgevoerd kunnen 
worden. Indien nodig worden ook deze elementen verwerkt in een bestemmingsplan. 

n.v.t. Graag inspraak op commissieavond Zodra de verdiepingsslag wordt geagendeerd voor behandeling in de commissie Ruimte 
krijgt iedereen die zich daarvoor heeft aangemeld als ook degenen die een reactie hebben 
gegeven daarvan bericht via email. In deze mail staat aangegeven hoe men zich kan 
aanmelden voor het inspreekrecht. 

n.v.t. - Belangrijk dat meer groen komt en behouden blijft in Hierden (en elders)
- Benieuwd naar de 'bijzondere elementen'
- Graag met straatnamen werken. Op de kaart is dit te veel gokken

Goed om te horen dat onze wens om groen te behouden en te versterken wordt gedeeld. 
De bijzondere elementen waaraan gedacht kan worden staan verbeeld in de 
verdiepingsslag. Hierbij gaat het onder meer om een bijvoorbeeld bijenhotel, een bank, 
een frame of een oude foto. De bijzondere elementen wroden per locatie uitgezocht, 
welke uitwerking het beste past bij de omgiving. Indien deze op privégrond ligt, wordt 
uiteraard in overleg gekeken wat de mogelijkheden zijn. 
De suggestie om straatnamen op de kaarten op te nemen wordt meegenomen. 

Berkenboomsweg Berkenboomseweg B3153/B3984. Graag een plek langs de rand in aansluiting op 2 
aanwezige plekken om een woning te bouwen. 

Zoals in de verdiepingsslag aangegeven, zijn er geen mogelijkheden om aan de randen 
van genoemde percelen bebouwing toe te voegen. Deze percelen maken deel uit van de 
open Enk waarvan het behoud van de openheid uitgangspunt is. De twee plekken waar 
mogelijk wel ruimte is voor bebouwing volgens de rood voor rood regeling liggen in het 
overgangsgebied. Voor dit gebied is de wens om deze dusdanig in te richten dat de grens 
van de Enk wordt benadrukt en er een overgang ontstaat naar de 'gouden rand' ingevuld 
als een bosrand met herfstkleuren en bloemen. 



Zuiderzeestraatweg 117 - Industrieterrein: lelijke wand dicht maken met groen: heel hoog en in de winter ook 
groen blad.
- Klompenpad langs zuiderzeestraatweg 117 weghalen van de kaart: doorlopende weg 
bord plaatsen;
- Voor kinderen een mooi speelgebeuren (net als Drielanden Crescentpark)

Aangenomen wordt dat met de 'lelijke wand' het Braillepad wordt bedoeld. De overige 
grens met het industrieterrein bestaat uit een aarden wal met groen. In de verdiepingsslag 
wordt de wens geuit om de wand uit het beeld te laten verdwijnen achter beplanting. 

Het is een wens vanuit de visie om het bestaande netwerk van wandel- en fietsroutes uit 
te breiden met een systeem van klompen- en kerkenpaden. Hiermee wordt een meer 
fijnmazig netwerk toegevoegd aan het landschap. Kleine ommetjes kunnen in de directe 
woonomgeving gemaakt worden. Het nieuwe netwerk is voor een groot deel gebaseerd 
op herstel van de verdwenen paden. Hiermee ontstaat een vergroting van de 
toegankelijkheid van het gebied. Er wordt een mogelijkheid voor inwoners om in de 
nabijheid te wandelen en recreëren en het buitengebied van Harderwijk en Hierden te 
beleven. In de verdiepingsslag is dit gewenste toekomstige netwerk geprojecteerd. 

We realiseren ons dat de uitvoering hiervan afhankelijk is van de bereidheid tot 
medewerking van diverse grondeigenaren. In het kader van de uitvoeringsagenda wordt 
hier een vervolg aan gegeven door in gesprek te gaan met eigenaren, een verdere 
verfijning van de routes aan te brengen en prioriteiten te stellen. Deze verdiepingsslag is 
daarbij het vertrekpunt. Over de uitvoeringsagenda zal in het kader van dat proces 
participatie plaatsvinden. De aangegeven plekken worden niet opgelegd, maar de wens is 
wel om deze als zodanig in te richten in overleg met de betreffende eigenaren. 

De opmerkingen over het plaatsen van een bord en het maken van een speelgelegenheid 
worden voor kennisgeving aangenomen. Dit gaat buiten deze verdiepingsslag om. 
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